
 المستخلص

ابتكار أعمال فنية نسجية معاصرة لغرف الأطفال باستخدام الخامات الذكية 

(المضيئة)  

غالب عبد الحفيظ بن فؤاد بنت أبرار :إعداد الدارسة  

أتاح التقدم العلمي والتكنولوجي في الجانبين النظرر  والتقنري لعلروم ال روت جنتراا  امرات       

لحديثرة فري مجرا  بتكرارات االذكية وتعد هرذ  ال امرات مرن اات لى ال امامتعددة تنتمي ج وئية 

سرتفادة مرن العصرية، لذلك رأت الدارسة كيف يمكرن اا ست دامها في الحياةالمنسوجات وتنوع ا

مشركلة  وهنا تكمن. هذ  ال امات الم يئة في جنتاا منتجات فنية جمالية ووظيفية لغرفة الأطفا 

ت دام ال امرات سرنية نسجية معاصرة لغرف الأطفا  باأعما  فبتكار البحث في ما مدى جمكانية ا

سرتفادة مرن  روال ال امرات الم ريئة فري جبررا  الم يئة، وكان الهدف الرئيسي للبحرث هرو اا

لنسرجية باسرت دام ال امرات جماليات الأعما  الفنية المنسوجة لغرف الأطفا ، وتطوير الأعما  ا

برامج التصميم على الحاسرب الألري  باست دام بعض ماتبتكار عدد من التصميالم يئة، لذا تم ا

" النيرد جرافيرك"مث  الفوتوشوب، وتنفيذ بعض من هذ  التصميمات على برنامج  ال بالنسريج 

وترم . للحصو  على التأثير النهائي للمنسوا بعد ج افة وتو يع التراكيرب النسرجية فري التصرميم

سرت دام ال امرات الم ريئة، علرى نرو  السرابقة با صميمات الفنيرة النسرجيةتنفيذ ونسج عدد من الت

حيث تم توظيف الأقمشة الناتجة مرن نرو  الجاكرارد  .وبعض الأعما  اليدوية الجاكرد والمن دة

والمن رردة فرري مفررردات غرررف النرروم لاطفررا  مثرر  السررتائر والسررجاد والأبجررورات والمفررردات 

حيررث تررم الحصررو  علررى تنرروع فرري وجرراتت النتررائج المحققررة لأهررداف البحررث .الأ رررى المتنوعررة

المنتجات النسجية الناتجة وتنوع في التوظيف والأدات والحصو  على الإ اتة المطلوبة لغررف 

  .الأطفا  في الظلام



Abstract 

Creating Contemporary textile artworks for children's rooms using 

smart materials (glow in the dark) 

Preparation of the study 

Abrar Fuad Ghaleb Abdulhafeez 

      Modern technology grabbed the reins in modern life, and provided scientific and 

technological progress in the Theoretical and technical support for multiple optical 

materials production, light Sciences belong to smart materials are materials of modern 

innovations in textiles and diversity used in life Trendy, so the study considered 

studying how to make use of these raw materials in production of technical aesthetic 

and functional products for children's room. Herein lies the problem of researching 

the feasibility of creating a contemporary textile works of art for children's rooms 

using luminous materials, so that the main objective of the research is to benefit from 

the properties of luminous materials highlight the aesthetics of woven art for 

children's rooms, textile business development using Luminous materials, so I created 

a number of designs on computer design programs such as Photoshop, and perform 

some of these designs on fabric program "graphic alnid" to get the final effect of the 

addition of woven textile compositions distribution in design. And implement a 

number of technical designs and weave Fabric using luminous materials, Noel 

algakerd, a table and a couple of hand jobs and employment in the vocabulary of 

Children's rooms  

 



 


